
Milí čitatelia, 
priaznivci  
Bánovských novín, 

v rukách držíte vynovené 
vydanie mestského 
periodika, ktoré bude 
v tejto podobe vychádzať 
minimálne do konca tohto 
roka. Noviny si zachovali 
rovnaký počet strán, 
no majú dvojnásobný 
rozsah. Teší ma, že sa 
nám po dlhom snažení 
podarilo zväčšiť priestor 
v novinách – a to za 
rovnaké náklady ako 
doposiaľ. S tým úmerne 
súvisí aj rozšírená škála 
rubrík a zvýšenie úrovne 
novín. Verím, že sa zlepší 
tiež ich distribúcia, 
na ktorej nedostatky 
ste mnohí redakciu 
upozorňovali. Budeme 
sa snažiť udržať stabilnú 
proporcionalitu reklamy 
tak, aby naše kultúrno-
spoločenské noviny boli 
prioritne informačné 
a zamerané na región 
Bánoviec. Očakávame, že 
s väčším rozsahom novín 
získajú chuť písať aj naši 
dopisovatelia. 
Ceny za inzerciu sme 
nezvýšili, záujemcom 
o reklamu však ponúkame 
väčšiu rôznorodosť jej 
formátov.
Verím, že nové podmienky 
vydávania mestských 
novín zúročíme aj vašou 
spokojnosťou a že nám 
zachováte svoju priazeň.  
 
 za vydavateľa 
 Bánovských novín
 Zuzana Janáčová, 
 riaditeľka MsKS

T radičná a populárna 
fašiangová akcia 
Karneval na ľade 

v  réžii Centra voľného 
času prilákala 3. februára, 
počas polročných prázdnin, 
desiatky masiek, samo-
zrejme, že nechýbali ani tie 
rodinné. Každého vítala 
sladká odmena a  bohatá 
tombola. Riaditeľka CVČ 
Miriam Kiripolská  „vyspo-
vedala“ väčšinu z  masiek 

a  nezabudla pochváliť 
najmä tých, čo si karneva-
lový kostým vyrobili sami. 
V studených útrobách stále 
rozostavaného zimného šta-
dióna dobre padol aj horúci 
čaj... 

V  Uhrovci sa rozhodli 
fašiangovať po ročnej 
prestávke v  predstihu, už 
4. februára. Členovia fol-
klórnej skupiny Uhrovčan 
a  Základnej organizácie 
JDS nešetrili nápadmi, aby 
ich sprievod po obci bol 
čo najpestrejší a  najveselší. 
Výrazne k tomu dopomáhal 
aj skvelý hudobný sprievod 
v podaní dychovky z  Hra-
dišťa. Fašiangovanie uli-
cami ukončili v kultúrnom 
dome, kde si nielen oni, ale 

aj všetci Uhrovčania mohli 
pochutnať na zabíjačkových 
špecialitách, ktoré pripravili 
členovia miestnej Telový-
chovnej jednoty.

Vo veľkom sa organizujú 
karnevaly na školách. Naprí-
klad žiaci ZŠ Komenského si 
v telocvični okrem pestrých 
kostýmov „odeli“ aj súťa-
živého ducha a plnili rôzne 
súťažné úlohy (na foto).

Centrum mesta Bánovce 
nad Bebravou, vrátane síd-
liska Dubnička,  ožije fašian-
govým sprievodom v  sobotu 
25. februára od 10. hodiny 
v  réžii folklórneho súboru 
Drienovec  a  bánovského 
Dobrovoľného hasičského 
zboru, na večer  v MsKS pri-

pravili po prvýkrát aj fašian-
govú zábavu. V ten istý deň od 
14. hodiny bude fašiangový 
sprievod aj v  mestskej časti 
Dolné Ozorovce, tradične 
aj  so zábavou a  polnočným 
pochovávaním basy. Veľmi 
populárny býva sprievod, ale 
aj večerný program, v Žitnej 

Radiši v  réžii miestnych 
hasičov a  tiež si za termín 
zvolili 25. február - poslednú 
fašiangovú sobotu. Máte ešte 
stále z  čoho vyberať, preto 
„hor sa!“ chystať masku a pri-
pojiť sa k veselej chase!

 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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Fašiangy kulminujú karnevalmi 
Ešte dva týždne plné radosti, veselosti a sprievodov v uliciach

Na margo

Fašiangy
sa krátia, 
už sa nevrátia, 
staré dievky plačú, 
že sa nevyskáču...

Valentínska kvapka 
krvi v Bánovciach 
v MsKS 22. februára 
od 8. hodiny!

Prezentácia Strednej 
odbornej školy 
strojníckej v MsKS 

Mládežnícke tímy 
FK Spartak v plnej 
zimnej príprave
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Volebný obvod č. 2 - VÝCHOD – Mária Hajšová

Volebný obvod č. 5 - DUBNIČKA – Ondrej Kubala

Poslanci skladajú účty voličom
v polovici volebného obdobia

Dobrý deň 
vážení 
spoluobčania, 
ak mám 
písať o tom, 
v čom som 
sa angažovala

počas uplynulých dvoch 
rokov mojej poslaneckej 
práce, tak ak sa  mojou 
angažovanosťou niečo 
vyriešilo, tak to nie je len 
moja zásluha. Nech to už 
bolo čokoľvek a  týkalo 
sa to môjho volebného 
obvodu, tak to je aj zásluha 
kolegov poslancov v našom 
volebnom obvode a  to 
Rudky Novotnej a  Dušana 
Jankoviča.  Práca poslanca 
je vždy o  spolupráci 
poslancov, o  spoločnom 
posudzovaní priorít a o spo-
ločnom riešení problémov, 
nech už sú problémy alebo 
potreby kdekoľvek v našom 
meste.

Ak chce poslanec 
mestského zastupiteľstva 
presadiť niečo v  prospech 
svojho volebného obvodu, 

tak musí nájsť dohodu 
s  viacerými poslancami 
mesta, aby „TO niečo“ bolo 
najskôr do rozpočtu mesta 
zaradené a následne musí 
chcieť konať aj primátor 
mesta - ako výkonný orgán 
mesta, aby „TO niečo“ bolo 
aj zrealizované. Bez takejto 
súčinnost i poslancov 
mesta a  primátora mesta 
nie je možné v  samospráve 
urobiť nič, pretože ak sa 
primátor mesta rozhodne, 
že investíciu, ktorá je aj 
v  rozpočte mesta schvá-
lená,  nezrealizuje, tak my 
poslanci nemáme žiadne 
zákonné prostriedky, aby 
sme primátora donútili 
niečo urobiť. Takisto 
nemáme žiadne možnosti 
prinútiť primátora  mesta, 
aby konkrétne dodávky 
tovarov a služieb v  rámci 
schváleného rozpočtu 
mesta vykonala konkrétna 
firma, napríklad firma 
z nášho mesta. Výber fi riem 
na realizáciu čohokoľvek je 
výsostnou kompetenciou 

primátora a v týchto veciach 
sa nás ani pán primátor 
nikdy nepýtal na náš názor, 
hoci pôvodne plánoval, 
že bude uprednostňovať 
v dodávkach tovarov a  slu-
žieb len fi rmy z  Bánoviec 
nad Bebravou. A to realita 
nie je zhodná s  pôvodným 
plánom.

Možno vás, vážení 
občania, bude zaujímať 
skôr to, čo momentálne 
ako poslanci mesta v  spo-
lupráci s  primátorom 
mesta riešime. Najskôr 
začnem mojím volebným 
obvodom. Tak, ako už spo-
mínala Rudka Novotná vo 
svojom hodnotení, tak sme 
spoločne presadili na Tren-
čianskom samosprávnom 
kraji, aby v tomto roku bol 
položený nový koberec na 
Partizánskej ceste (Tat-
rováčik – po odbočku na 
Miezgovce) nielen nadväzne 
na stav a  potrebu opravy 
tejto komunikácie, ale 
takisto aj z dôvodu, že cesta 
je prístupovou komuniká-

ciou k Strednej odbornej 
škole strojníckej. Takisto 
sa nám podarila predbežná 
dohoda s  primátorom 
mesta a  ostatnými poslan-
cami, že mesto zabezpečí 
rekonštrukciu minimálne 
jednej časti chodníka na 
Partizánskej ceste, aby sa 
občania a študenti SOŠ 
strojníckej mohli bezpečnej 
pohybovať a aby táto 
časť mesta nadväzne na 
nový koberec  cesty bola 
upravená a  dokončená aj 
chodníkom. Problémom 
mesta sú samozrejme 
aj ďalšie nevyhovujúce 
komunikácie. V súčasnosti 
sa pokúšame dohodnúť 
v poslaneckom zbore, koľko 
fi nančných prostriedkov by 
bolo možné vyčleniť z mest-
ského rozpočtu na opravu 
komunikácií, nadväzne aj 
na iné problémy mesta(-
naprík lad dokončenie 
zimného štadióna), aby sme 
fi nancie vedeli následne aj 
splácať. Ak sa dohodneme 
na výške fi nancií v prospech 

rekonštrukcie ciest v našom 
meste, tak  bude nasledovať 
dohodovanie o výbere kon-
krétnych komunikácií.

To, o čom v súčasnosti 
nikto nehovorí a  čomu sa 
v  tomto roku nevyhneme, 
je riešenie cigánskej 
problematiky na ulici 
K nemocnici, hoci to nie je 
v mojom volebnom obvode. 
Po dohode s  primátorom 
mesta sa nebudem zatiaľ 
k tejto problematike vyjad-
rovať, ale riešiť túto otázku 
je skutočne nanajvýš nutné 
a budeme musieť prijať 
nadväzne na ostatné prob-
lémy mesta také riešenie, 
ktoré bude pre naše mesto 
ekonomicky najvýhod-
nejšie. Nie je možné v spleti 
ostatných problémov, ktoré 
je potrebné v našom meste 
riešiť,  postupovať inak. 
Hoci sedliackym rozumom 
by sa to dalo veľmi jed-
noducho vyriešiť, platná 
legislatíva  SR  to celkom tak 
jednoducho nedovoľuje.

 Mária Hajšová

Vážení 
občania, 
tak ako v roku 
2015 sa chcem 
venovať trom 
oblastiam: 
medziľudské

vzťahy, mestský rozvoj 
a komunitný rozvoj. 

Väčšina z vás môže 
vidieť, že vzťahy medzi 
vedením mesta a  posla-
neckými klubmi nie sú 
optimálne. Neustále to 
potvrdzuje fakt, že kluby 
zasadajú oddelene a všetci 
poslanci sa stretávajú len 
na zastupiteľstve. Ešte stále 
neexistujú občianske výbory 
jednotlivých obvodov a častí 
mesta. Taktiež vedenie mesta 
komunikuje o  problémoch 

väčšinou sprostredkovane 
a oneskorene.  Na mestskom 
úrade občana často „víta“ 
frf lanie, posielanie od 
dverí k  dverám, či neúcta. 
Zamestnanci často nemajú 
presne definovanú náplň 
práce, alebo prácu vyko-
návajú duplicitne. Problém 
vidím i  v  existencii niekoľ-
kých médií v  meste,   ktoré 
nedokážu osloviť všetky 
generácie obyvateľov.

V  rámci mestského 
rozvoja som v  roku 2016 
pracoval na výstavbe 
dopravného ihriska, ktoré 
po dokončení bude slúžiť 
školám a  škôlkam z  celého 
kraja. Ako člen športovej 
komisie a  poslanec MsZ 
som hlasoval za uvoľnenie 

ďalších finančných pros-
triedkov na dobudovanie 
zimného štadióna či kúpu 
Sokolovne. Mrzí ma však, 
že „nekonečný zimák“ 
a  „staručká Sokolovňa“ aj 
po vysokých finančných 
injekciách budú zaťažovať 
rozpočet ešte dlhé obdobie. 
Taktiež nešťastne načaso-
vané bolo riešenie bytovej 
otázky Rómov. Pozitívne 
je, že sa  touto otázkou 
intenzívne zaoberajú všetky 
zainteresované strany.  

A ko koord i nátor 
MAS Bebrava môžem 
konštatovať, že projekt na 
získanie fi nancií je podaný 
a odpoveď z  ministerstva 
pôdohospodárstva očaká-
vame v  najbližšom období. 

Pálčivý je i  dezolátny stav 
ciest a komunikácií v celom 
meste a  hlavne na sídlisku 
Dubnička. Problémom pri 
ich obnove sú samozrejme 
fi nancie. Jedno z  možných 
riešení ponúka spoloč-
nosť EUROVIA. Bol som 
tiež prizvaný k  riešeniu 
generelu dopravy na síd-
lisku, ktorý je potrebné 
konzultovať s obyvateľmi. 

A ko d lhoročného 
občianskeho aktivistu ma 
najviac zaujíma komunitný 
rozvoj na Dubničke. S dob-
rovoľníkmi, organizáciami 
a  športovcami sme za rok 
2016 zorganizovali viac 
ako 40 podujatí. V  rámci 
Občianskeho združenia 
ŠHOK, k toré bude 

začiatkom roka začlenené 
do siete Informačných cen-
tier mladých, sa nám poda-
rilo priviesť do Bánoviec 
dva nové medzinárodné 
vzdelávacie programy 
(DofE a  EVS) a  pracujeme 
na zjednotení propagácie 
verejných podujatí v meste. 
V spolupráci so základnými 
a materskými školami na 
Dubničke riešime kon-
cepciu rozvoja športového 
areálu. Som rád, že mesto na 
túto prácu pre mladých ľudí  
prijalo odborne spôsobilú 
a vzdelanú osobu. 

Za pomoc pri aktivitách, 
všetku vynaloženú prácu 
a  trpezlivosť vám, občania, 
patrí veľké ďakujem! 

 Ondrej Kubala

Štatistické 
zisťovanie
Štatistický úrad 
Slovenskej republiky, 
pracovisko v Trenčíne 
oznamuje občanom, 
že mesto Bánovce 
nad Bebravou bolo 
zaradené medzi mestá 
a obce, v ktorých bude 
ŠÚ SR uskutočňovať 
zisťovania na získanie 
informácií o štruktúre, 
výške a vývoji príjmov 
fyzických osôb v rôznych 
typoch domácností. 
Zisťovanie  v našom 
meste začalo 1. februára 
a bude pokračovať do 
30. apríla 2017. Výsledky 
zisťovania sa využijú na 
zabezpečenie potrieb 
informačného systému 
ŠÚ SR, požiadaviek 
ministerstiev a štátnych 
organizácií, osobitne na 
poskytnutie údajov na 
účely posudzovania úprav 
súm životného minima. 
Pracovník poverený 
funkciou opytovateľa 
je povinný preukázať 
sa v domácnostiach 
osobitným poverením. 
V prípade akýchkoľvek 
informácií kontaktujte 
tel. číslo 032/7460292. 
Všetky informácie 
a názory, ktoré v rámci 
tohto zisťovania 
domácnosti poskytnú, 
budú anonymné a použité 
výlučne na štatistické 
účely.

Bezplatná 
právna 
poradňa
Ďalšia bezplatná právna 
poradňa poradňa sa 
bude konať v stredu 
1. marca 2017 od 15.00 
do 17.00 hodiny 
v budove Mestského 
úradu na Farskej ulici, 
I. poschodie, číslo dverí 
10.  Jej hlavným cieľom je 
hlavne poskytnúť pomoc 
občanom mesta, ktorí sa 
nachádzajú v stave núdze, 
hlavne z fi nančnej núdze.  
Bezplatne právne rady 
a konzultácie z oblasti 
občianskeho, obchodného, 
rodinného, dedičského 
a trestného práva v 
spolupráci s tímom 
odborne kvalifi kovaných, 
právne zdatných 
právnikov a „Klubom 
právnikov“ poskytujú 
Mgr. Rastislav Škultéty, 
JUDr. Peter Ďurmek, 
JUDr. Zuzana Čížová 
a JUDr. Ing. Andrej Slezák.

Oznamy 
mesta

Ospravedlnenie
V minulom čísla 
Bánovských novín sme 
nesprávne uviedli číslo 
volebného obvodu, 
kde pôsobí poslankyňa 
Nadežda Zaťková. 
Správne má byť 
volebný obvod číslo 
4 – Sever. Čitateľom 
i poslankyni sa za chybu 
ospravedlňujeme... 

 redakcia
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Na Dubničke môže vzniknúť 
nové moderné a bezpečné 
detské ihrisko Žihadielko 
za 87 000 eur, ktoré postaví 
spoločnosť Lidl. KAŽDÝ 
DEŇ do 28. februára 2017 
v on-line hlasovaní môžete 
odovzdať jeden hlas, aby 
sa Bánovce nad Bebravou 
dostali do desiatich miest 
na Slovensku s najvyšším 
počtom hlasov. Klikni na 
zihadielko.sk, vyber mesto 
a hlasuj!
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Zmeny v zákone pre ťažko zdravotne postihnutých
Peňažný príspevok pre opatrovateľov sa zvýši o 27 eur, pre opatrovaných o 59 eur

Primárnym cieľom 
zmeny zákona bolo predo-
všetkým zvýšenie príjmu 
pre poberateľov peňažného 
príspevku na opatrovanie v 
produktívnom veku, ktorí 
sa starajú o ťažko zdravotne 
postihnutého člena rodiny. 
Hlavný dôvod predmetnej 
úpravy vychádzal z  prak-
tických poznatkov a zo 
skutočnosti, že vykonávanie 
oparovania blízkej osoby 
je fyzicky i psychicky 
nesmierne náročná služba 

vyžadujúca si plné nasa-
denie, čo opatrovateľovi 
zväčša znemožňuje pokra-
čovať v profesionálnom 
živote, a  zákonite aj stratu 
finančných prostriedkov 
z príjmu.

Z á k lad nú zmenu 
v  rámci vyššie uvedeného 
zákona predstavuje zvýšenie 
základnej sumy peňažného 
príspevku na opatrovanie, 
čo v závislosti od počtu opat-
rovaných osôb, ich príjmu a 
rozsahu opatrovania zna-

mená nárast zo súčasných 
220,52 eur na 247,62 eur. 
V niektorých prípadoch tak 
môže ísť o reálne zvýšenie 
príspevku až o 27,10 eur 
mesačne. V danej súvislosti 
však treba  upozorniť na 
to, že zvýšenie uvedeného 
príspevku nebude realizo-
vané paušálne vzhľadom 
na legislatívne nastavenie 
podmienok určených pre 
výpočet jeho výšky, ktorá 
je závislá najmä od výšky 
príjmu opatrovanej osoby. 
Z  tohto dôvodu uvádzaná 
suma jeho navýšenia 
zna mená ma x imá lny 
strop, na ktorý nebude mať 
automaticky nárok každý 
jeden súčasný poberateľ. 
O  konkrétnej sume navý-
šenia peňažného príspevku 
na opatrovanie pre súčas-
ných poberateľov rozhodnú 

príslušné úrady práce, 
sociálnych vecí a  rodiny, 
ktoré sú mieste príslušné na 
výplatu príspevku. V zmysle 
prechodných ustanovení 
predmetného zákona tak 
musia učiniť najneskôr 
v termíne do 31. marca 2017 
so spätnou účinnosťou od 
1. januára 2017.

Druhá podstatná zmena 
v zákone sa týka zvýšenia 
ochrany príjmu opatrovanej 
fyzickej osoby s ťažkým 
zdravotným postihnutím, 
ktorej opatrovanie zabezpe-
čuje osoba v produktívnom 
veku, zo súčasného 1,4 
násobku sumy životného 
minima (277,326 eur) na 1,7 
násobok tejto sumy (336,753 
eur), čo predstavuje rozdiel 
59,43 eur. V  praxi to zna-
mená zvýšenie sumy, ktorá 
sa pri výpočte peňažného 

príspevku na opatrovanie 
nezaratáva ako príjem.

Ďalšia dôležitá úprava 
súvisí s predĺžením obdobia 
štátom plateného poistného 
na dôchodkové poistenie 
za opatrovateľov alebo 
poskytovateľov starostlivosti 
fyzickým osobám s  ťažkým 
zdravotným postihnutím, 
ktorí sú poistencami štátu. 
Touto zmenou sa odstránila 
doterajšia hranica 12 rokov 
na účely štátom plateného 
poistného na dôchodkové 
poistenie za fyzické osoby, 
ktoré zabezpečujú starostli-
vosť fyzickej osobe s ťažkým 
zdravotným postihnutím. 
V zmysle uvedenej úpravy sa 
takýmto osobám započítava 
reálne obdobie starostlivosti 
o ťažko zdravotne postih-
nutú osobu, počas ktorého 
ju vykonávajú. Môžeme 

teda očakávať významné 
posilnenie postavenia opat-
rovateľov na účely budúcich 
plnení sociálneho poistenia, 
a  to najmä smerom k  ich 
starobným dôchodkom.  
Ostatné navrhované zmeny 
v  schválenej novele zákona 
o peňažných príspevkoch 
na kompenzáciu ťažkého 
zdravotného postihnutia 
a  o  zmene a doplnení nie-
ktorých zákonov sa týkajú 
úpravy okruhu účastníkov 
právnych vzťahov v kontexte 
práva EÚ, posudzovania 
a zisťovania príjmu a majetku, 
ochrany osobných údajov, 
vodenia psov so špeciálnym 
výcvikom, ako aj  zoznamu 
pomôcok na zmiernenie 
alebo prekonanie sociálnych 
dôsledkov ťažkého zdravot-
ného postihnutia.

 ÚPSVaR Partizánske

Ministerstvo práce, sociálnych vecí 
a rodiny SR pripravilo zmenu 

týkajúcu zákona č. 447/2008 Z. z. 
o peňažných príspevkoch na kompenzáciu 
ťažkého zdravotného postihnutia, ktorá 
vstúpila do platnosti 1. januára 2017. 

Diskusia – komentáre – polemika z facebooku Bánovské noviny
K článku Mesto dosiahlo 

až 55 % úspory vďaka LED 
osvetleniu sme okrem iných 
dostali tieto otázky Mariána 
Jankoviča: „Aký objem 
fi nančných prostriedkov do 
tohto projektu mesto inves-
tovalo? Koľko z  prostriedkov 
bolo vlastných a  koľko 
požičaných? Ako vidíte 
návratnosť investície v čase 
(v rokoch)? Dopredu ďakujem 
za odpovede...“

Redakcii sa podarilo 
získať bližšie informácie 
MsÚ, konkrétne od Evy 
Straňákovej z  finančného 
odboru: Financovanie 
projektu modernizácie verej-
ného osvetlenia v  celkovej 
hodnote 1  633  996,72 eur 

bolo nasledovné: z  NFP = 
437  849,79 eur, z  prijatého 
úveru =1  024  049,30 eur, 
z  vlastných zdrojov mesta 
= 172  097,63 eur (rozdiel 
oproti plánovaným korekcia 
5 % + neoprávnené výdavky 
- merania v  sume 11 016,80 
eur). Príspevok  vo výške 
20 % v sume 204 809,80 eur 
z  programu Munseff  bol na 
účet mesta poskytnutý už 
5.5.2016 – po vykonaných 
meraniach. Úver mesto 
bude splácať 10 rokov, 
ročná splátka istiny je 
v  sume 102  504 eur, úroky 
sú variabilné – EURIBOR 
+ 1,35 % (suma mesačných 
úrokov je prepočítavaná 
podľa aktuálne zverejneného 

EURIBORu). EURIBOR je 
medzibanková referenčná 
sadzba, za ktorú termínované 
vklady ponúkané jednou 
bankou druhej na medziban-
kovom trhu. Momentálne je 
záporná, mesto momentálne 
platí úrok vo výške 0 % + 1,35 
%. Celková suma zaplatených 
úrokov mestom počas doby 
amortizácie úveru preto nie 
je známa a  bude závisieť od 
vývoja úrokových sadzieb na 
medzibankovom trhu. Samo-
zrejme treba pripomenúť 
aj úsporu   na nákladoch na 
spotrebu elektrickej energie.

Ma r iá n Ja n kov ič : 
„Ďakujem za zabezpečenie 
informácie a aj Vašu rýchlosť. 
Na základe dostupných 

informácií mi návratnosť 
investície pre mesto vychádza 
na horizonte 11-12 rokov. Keď 
zoberiem do úvahy, že úver 
sa v podstate  „ +/- spláca 
sám“ vďaka ročnej úspore 
na platbách za energiu, 
zároveň projekt priniesol 
mestu viac svetla, jeho lepšiu 
kvalitu a  pre občana aj zvý-
šený komfort a bezpečnosť, 
osobne to hodnotím  veľmi 
pozitívne. Všetkým, čo sa za 
mesto v rámci tohto projektu 
angažovali, patrí moje  
poďakovanie. Verím, že nie 
som sám, kto sa na to takto 
pozerá. Nech je to pre vás 
povzbudením do ďalšej prace 
na podobných zmysluplných 
projektoch...“  (r)

V ážení čitatelia, už sedem mesiacov 
môžete sledovať aktuálne Bánovské 

noviny aj na sociálnej sieti facebook. Za toto 
obdobie sme získali stovky priaznivcov, 
ale žiaľ, ako to už býva, aj neprajníkov, 
najmä z radov anonymov. Napriek tomu 
chceme, aby sa diskusia aj vo virtuálnom 
svete rozvíjala ešte viac. Radi by sme však 
niektoré témy, ktoré najviac na internete 
rezonujú, priblížili aj tým, najmä starším, 
ktorí facebook  „v láske nemajú“, alebo 
nemajú čas klikať v množstve komentárov. 
Rozhodli sme sa preto pravidelne prinášať tie 
najzaujímavejšie diskusie a témy. 

 Alena Borszéková, šéfredaktorka

Zadržali sexuálneho násilníka
Mladistvé obete našiel na sociálnej sieti

Kopřivnice pozýva Bánovčanov

Februárové zastupiteľstvo
Devätnáste zasadanie Mestského zastupiteľstva v  Bánovciach nad Bebravou 

sa  uskutoční v stredu 15. februára 2017 o 14.30 h v Základnej škole Gorazdova. 
Rokovanie je ako vždy verejné a voľne prístupné občanom mesta. Podrobný program 
rokovania je zverejnený na www.banovce.sk alebo na facebooku Bánovské noviny. 

Na základe nedávno 
podpísaného Memoranda 
o spolupráci medzi mestami 
Bánovce nad Bebravou 
a  Kopřivnice, vznikol pra-
covný tím, ktorý aktuálne 
pripravuje koordináciu 
viacerých podujatí v  roku 
2017. Mesto Kopřivnice 
ponúk lo Bánovčanom 
nasledovné akcie:  Spor-
tovec roku (12. 4.), Kopřiv-
nické dny techniky  (3. - 4. 
6.), Kopřivnický drtič, 20. 
ročník (15. 7. ), Běh rodným 

krajem Emila Zátopka, 
15. ročník (16. 9.). Súčasne, 
Český svaz včelařů, z.s., 
zá k ladní organizace 
Kopřivnice, prejavil záujem 
o  nadviazanie kontaktov 
so včelármi z Bánoviec nad 
Bebravou. (Podrobnejšie 
informácie na webovej 
stránke a v budúcom vydaní 
Bánovských novín.) 

Par tnerské mesto 
prejavilo záujem už o  kon-
krétnu výmenu informácií 
v  oblastiach cestovného 

ruchu, kultúry, športu, 
školstva a  sociálnej práce. 
Plánuje preto vyslať sedem-
členný tím, ktorý už onedlho 
absolvuje so zástupcami 
nášho mesta prvý jedno-
dňový workshop. Jednou 
z  jeho častí budú aj vzá-
jomné aktivity pre seniorov. 
Obe mestá tak dokladujú, 
že o  reálnu spoluprácu na 
medzinárodnej úrovni 
majú záujem.

  Tlačová správa mesta

V priebehu pol roka bánovskí krimi-
nalisti odhalili už tretieho muža, ktorý sa 
dopúšťal sexuálneho násilia, sexuálneho 
zneužívania a rozširovania detskej porno-
grafi e páchaného na deťoch. Vyšetrovateľ 
Odboru kriminálnej polície z  Bánoviec 
nad Bebravou vzniesol obvinenie 
22-ročnému mužovi z  okresu Bánovce 
nad Bebravou z  pokračovacieho zločinu 
sexuálne násilie a sexuálne zneužívanie, 
ale aj  z  prečinu rozširovanie detskej 
pornografi e. Obvinený   sa v  období od 
roka 2012 až do 2016, v rôznych časových 
intervaloch mal dopúšťať sexuálneho 
násilia  a  sexuálneho zneužívania mini-
málne na troch chlapcoch vo veku 10 a 11 
rokov, ktorým mal zväzovať ruky, nohy, 
zaviazať oči a vykonávať na nich rôzne 
sexuálne praktiky. Vzhľadom k  tomu, 
že sa jedná o citlivý prípad a maloletých 

chlapcov, nebudeme bližšie špecifi kovať 
a  konkretizovať. Chlapcom dával po 
skutkoch peniaze a  to 10 až 30 eur. Ku 
skutkom dochádzalo v  jednom z  bytov 
v  Bánovciach nad Bebravou, rodinnom 
dome a taktiež aj na WC mestskej plavárni.  
S chlapcami nadviazal kontakt prostred-
níctvom sociálnych sietí. Chlapci  mu na 
jeho požiadanie posielali rôzne svoje fotky 
a aj také,  kde boli nahí. Obvinenému za 
uvedené skutky, v prípade, že bude uznaný 
vinným, hrozí trest odňatia slobody na 
sedem až pätnásť rokov.

Upozorňujeme rodičov, aby sle-
dovali, čo robia a  s  kým komunikujú 
ich deti na sociálnych sieťach. Vo 
všetkých  týchto prípadoch sa obvinený 
s  chlapcami skontaktoval práve pros-
tredníctvom sociálnych sietí.

 Tlačová správa KR PZ Trenčín
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Prezentácia Strednej odbornej školy strojníckej
Ponúkajú štúdijné a učebné odbory pre ôsmakov a deviatakov okresu i okolia

V školskom roku 
2017/2018 otvára SOŠS tieto 
študijné odbory: strojárstvo, 
mechatronika, elektrotech-
nika, technické a  informa-
tické služby v  strojárstve, 
technické lýceum so zame-

raním na informatiku a tech-
nické lýceum so zameraním 
na ekonomiku, študijné 
odbory s rozšíreným počtom 
hodín praktického vyu-
čovania: mechanik nasta-
vovač (duálne vzdelávanie 

s  HELLA Slovakia Signal-
-Lighting s.r.o.), mechanik 
strojov a  zariadení, progra-
mátor obrábacích a zváracích 
strojov a  zariadení (duálne 
vzdelávanie s LKW kom-
ponenten s.r.o.), mechanik 

počítačových sietí a grafi k 
digitálnych médií.

SOŠS ponúka tieto 
učebné odbory: obrábač 
kovov, autoopravár – 
mechanik, autoopravár – 
elektrikár, krajčír – dámske 
odevy (duálne vzdelávanie 
s Eterna s.r.o.), hostinský, 
hostinská. Učebné odbory 
pre žiakov, ktorí neukončili 
základnú školu: obrábanie 
kovov, strojárska výroba, 
praktická žena.

Št ud i jné  o d b or y  
poskytujú úplné stredné 
odborné vzdelanie v  dĺžke 
štyroch rokov s maturitnnou 
skúškou a  s  maturitným 
v ysvedčením. Študijné 
odbory s rozšíreným počtom 
hodín praktického vyučo-

vania tiež poskytujú  úplné 
stredné odborné vzdelanie, 
dĺžka štúdia sú tiež štyri 
roky a maturitná skúška, ale 
k maturitnému vysvedčeniu 
dostane absolvent aj výučný 
list. V učebných odboroch 
sa študuje tri roky a o tomto 
strednom odbornom vzde-
laní po záverečnej skúške 
získa absolvent výučný list. 
Učebné odbory určené pre 
žiakov, ktorí neúspešne  
ukončili základnú školu, 
poskytuje SOŠS nižšie 
stredné odborné vzdelanie 
v trvaní dvoch rokov so záve-
rečnou skúškou a  s  vysved-
čením o záverečnej skúške.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Mestské kultúrne stredisko sa v pondelok 6. februára 
stalo dejiskom prezentácie všetkých študijných 

a učebných odborov Strednej odbornej školy strojníckej 
v Bánovciach nad Bebravou. Akcia bola určená pre širokú 
verejnosť, ale najmä pre ôsmakov a deviatakov základných 
škôl mesta, okresu i regiónu a ich rodičov. Prezentácia bola 
sprevádzaná praktickými ukážkami jednotlivých odborov. 
Spolu so školou sa odprezentovali aj bánovské zahraničné 
fi rmy, ktoré sú zapojené do duálneho vzdelávania.

Jubilejný X. Memoriál Jána Kušniera
Prechod na bežkách popod Čierny vrch

Samotnej akcii v piatok 
3. februára predchádzalo 
spomienkové stretnutie 
pri hrobe Jána Kušniera 
na bánovskom cintoríne. 
Primátor a  predseda KST 
Marián Chovanec, nový 
riaditeľ ZŠ Duklianska 
Marián Igaz, riaditeľka CVČ 
Miriam Kiripolská a  ďalší 
položili na miesto jeho 
večného odpočinku kvety. 
V  sobotu ráno krátko pred 
ôsmou sa v  centre Závady 
pod Čiernym vrchov zišlo 35 
vyznávačov bieleho športu 
na bežkách. Asi tridsaťki-
lometrová trasa viedla les-

nými cestami a  svažnicami 
popod Čierny vrch až do 
Omastinej a  Uhrovského 
Podhradia, kde Memoriál 
vyvrcholil odovzdaním 
úč a st n íck ych l i s tov, 
občerstvením a spoločným 
posedením. K  jubileu 
pripravili pracovníci CVČ 
minivýstavu fotograf ií 
z aktívnej turistickej a špor-
tovej činnosti Jána Kušniera, 
ktorý na škole vo funkcii 
riaditeľa pôsobil takmer 
dvadsať rokov. Pán Kušnier 
bol spolu s  Františkom 
Kubalom zakladateľom 
bežkárskych prechodov v 

Strážovských vrchoch nad 
Uhrovskou dolinou. V jeho 
šľapajách ide teraz syn Rado 
v  CVČ, kde vedie športovú 
oblasť. „Úprimne a z  celého 
srdca ďakujem všetkým 
organizátorom podujatia za 
milé slová i za pripomenutie 
si aktivít môjho manžela 
Janka. Som veľmi šťastná, 
že na neho jeho kamaráti 
turisti a ďalší športoví pria-
telia nezabúdajú,“ povedala 
Oľga Kušnierová, ktorá sa 
každoročne zúčastňuje spo-
ločenskej záverečnej časti 
Memoriálu v  Uhrovskom 
Podhradí.   (ab)

K lub slovenských 
turistov, 
Športová 

komisia pre mládež 
a telesnú kultúru pri MsZ 
a CVČ v Bánovciach nad 
Bebravou zorganizovali 
4. februára jubilejný 
10. ročník lyžiarskeho 
prechodu Memoriál 
Jána Kušniera, bývalého 
riaditeľa ZŠ Duklianska, 
ktorý bol nadšeným 
turistom a vyznávačom 
tohto športu.

Vás srdečne pozýva na

Deň 
Vás srdečne pozýva naVás srdečne pozýva naVás srdečne pozýva na

Deň otvorených dverí
Miesto: jedáleň našej základnej školy
Čas: sobota 

jedáleň našej základnej školyjedáleň našej základnej školyjedáleň našej základnej školy
sobota 18. februára 2017 od 10:00  do 12:00 hod.

Pozvaní: budúci žiaci 1. ročníka a ich rodičia

PPROGRAMROGRAM: 
PRIVÍTANIE A PRÍHOVOR RIADITEĽA ŠKOLY

PREDSTAVENIE BUDÚCICH TRIEDNYCH UČITEĽOV

ŠKOLA HROU - SIMULOVANÉ VYUČOVANIE PRE BUDÚCICH PRVÁKOV

POHYBOVÉ HRY PRE DETI

PREHLIADKA PRIESTOROV ŠKOLY

UKONČENIE DŇA OTVORENÝCH DVERÍ

PRÍĎTE STRÁVIŤ ZAUJÍMAVÉ SOBOTNÉ PREDPOLUDNIE!
TEŠÍME SA NA VAŠU ÚČASŤ. 

Karneval v Anjelikove
Materské centrum Anjelikovo pozýva všetky 

mamičky sa deťmi 17. februára od 16.30 h do MC na 
Radlinského ulici na karneval, ktorý ukončí disco párty. 
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Posielajte foto bábätiek
a  blahoželania jubilantom!

J ednota 
dôchodcov 

Slovenska 
v Horných 
Ozorovciach 
si tento rok 
pripomenie 
25. výročie 
svojho založenia  
a pätnásť rokov, 
čo na jej čele 
stojí Jozefa 
Sokolíková. 

Ok resná orga n i-
zácia JDS v  Bánovciach 
nad Bebravou má ešte 
okrúhlejšie výročie – 
dvadsať rokov a presne desať 
je predsedníčkou Jozefa 
Sokolíková, súčasne sa stala 
aj členkou krajskej organi-
zácie JDS. Tieto všetky štyri 

výročia sme si mohli pripo-
menúť začiatkom februára, 
keď ho pani „dvojitá“ pred-
sedníčka „odštartovala“  
oslavou svojho životného 
jubilea. Táto aktívna žena, 
ktorej energiu a optimizmus 

by mohli závidieť omnoho 
mladšie dievčatá, oslávila 
neuveriteľných 70 rokov. 
Najskôr v  kruhu skvelej 
veľkej rodiny, ako inak vo 
veselom fašiangovom štýle, 
a  v  pondelok 6. februára 

pozvala do Kultúrneho 
domu v  Horných Ozo-
rovciach členov okresnej 
organizácie JDS a  tých 
najaktívnejších seniorov, 
najmä ženy, z hornoozorov-
skej partie. A tak sála voňala 
obrovským množstvom 
kvetov ako na jar a odznie-
vali úprimne i  vtipné 
želania z desiatok úst, ale aj 
veselá zrýmovaná pesnička 
pre jubilantku v  podaní 
trojice muzikantov, kde 
nesmel chýbať ani jej priateľ 
Pavol. Do dlhého radu gra-
tulantov sa zaradili aj Jana 
Záhumenská zo sociálneho 
odboru MsÚ a  primátor 
Marián Chovanec. 

S  úprimným obdivom 
sa pripája aj redakcia Bánov-
ských novín. Prajeme jej do 
ďalšej sedemdesiatky ešte 
toľko usmievavej energie, 
akú rozdávala doteraz. 
A  k  dobrému zdraviu 
želáme aj veľa lásky 
v osobnom živote i v kruhu 
svojej rodiny.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

Možno aj vás, milí 
čitatelia, potešil staronový 
veľký formát Bánovských 
novín s  8 stranami...
Redakciu aj preto, že 
môžeme ponúknuť väčšiu 
spoluprácu s čitateľmi. 
V  rubrike Spoločenská 
kronika by sme radi 
zverejňovali aj fotografie 
bábätiek, ktoré sa práve 
narodili. Pokiaľ nám 
pošlete meilom (noviny@
kulturabn.sk) foto bábätka, 
budete to mať zdarma, ak 
však už budete chcieť zve-
rejniť foto aj s rodičmi, resp. 
s mamičkou, ponúkame to 
za poplatok iba 2 eurá aj s 
krátkym textom o  dátume  

narodenia, váhe a  dĺžke 
novorodenca. V  rubrike 
Blahoželáme ponúkame 
podobnú službu, kde však 
za text na 1 riadok (36 
znakov) zaplatíte 1 euro. 
Môžete takouto formou 
pozdraviť kohokoľvek 
v rodine, alebo svojich pria-
teľov, priateľky. Za fotopor-
trét jubilanta zaplatíte iba 
2 eurá...

Verím, milí čitatelia, že 
si rubriku obľúbite aj preto, 
že ju budete tvoriť vy, sami. 
Tešíme sa aj na ďalšie Vaše 
príspevky o iných témach 
v meste, ktoré, samozrejme, 
spoplatnené nebudú.

 redakcia 

Keď organizácie JDS aj predsedníčka jubilujú...

Jubilantka s primátorom

V zástupe gratulantov nesmeli chýbať ani Margita Janírková z Ruskoviec, či ďalší 
predsedovia ZO JDS - Juraj Fux z Bánoviec, Mária Šebeňová zo Žitnej-Radiše, Ján 
Adame z Uhrovca....

Piatky pre deti

Predstavenie O čertovi Kolofónovi je potešením pre 
malých aj veľkých divákov. Mix čertovských rozprávok, 
popkultúry, divokého západu a romantických komédií je 
receptom na hodinu neopakovateľnej zábavy v spoločnosti 
klasických marionetových bábok. S bábkovým divadlom 
Morgonrock sa stretneme v piatok 24. februára o 16.30 h 
v MsKS. Vstupenky za 3 € sú už v predpredaji...

Olympionici z geografie
O k r e s n ý  ú r a d 

Trenčín, odbor školstva, 
a Centrum voľného 
času v  Bánovciach nad 
Bebravou organizovali 
7. februára  v ZŠ Školská 
45. ročník okresného kola 
geografickej olympiády 
vo vekových  kategóriách 
E, F, G, ktorej sa zúčast-
nilo 73 žiakov z desiatich 
základných škôl okresu 
a  Gymnázia Janka 
Jesenského.

Po absolvovaní teo-
retickej a praktickej časti 
okresná komisia v zložení  
Mária Gunišová, Dana 
Švecová, Marcela Mita-
lová a Mária Gogolová 

určila  na základe získa-
ných bodov nasledujúcich 
víťazov:

Kategór ia E:  1. 
Samuel Petrov. 2. Jana 
Valenteová, obaja zo ZŠ 
Duklianska, 3. Jakub 
Mazák z Gymnázia 
J.Jesenského, kategória F: 
1. Tomáš Mazák z Gym-
názia Janka Jesenského, 
2. Tomáš Bystriansky 
zo ZŠ Gorazdova, 
Adam Strapek zo ZŠ 
Duklianska,  kategória 
G: 1. Ivan Baško zo ZŠ 
Uhrovec, 2. Svetoslav 
Kúdela zo ZŠ Gorazdova, 
3. Šárka Kolderová zo ZŠ 
Partizánska.  (CVČ)

Juraj Hostačný
Stela Sečanská
Matias Kazík
Barbora 
Holubíková
Barbora 
Novotková
Karolína 
Ondrušková
Hana Ďurinová

Martin Ostroluck ý
Teodor Manduch
Alex Žáčik
Nikolas Horňák
Michaela 
Hanušová
Adam Kollár
Hana Poluchová
Michal Domin

Marián Botka a Eva Šmehýlová

Mária Miškeová, rod. Čukanová *1933
Jozef Jánošík *1940

 Spoločenská kronika

Narodili sa

Uzavreli manželstvo

Opustili nás
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Mládežnícke tímy FK Spartak v plnej zimnej príprave 
Šéft réner Milan Kráľ: Deti majú o futbal v našom klube veľký záujem

Starší dorast
Družstvo vedené tré-
nerom Tiborom Zitom 
skončilo v jesennej časti 3. 
ligy na prvom mieste. 
Keďže cieľom pre jarnú 
časť je postup do druhej 
ligy, zimnú prípravu 
začali starší dorastenci 
10. januára v  domácich 
podmienkach na ihrisku 
s  umelou trávou. Trénujú 
trikrát do týždňa a  každý 

víkend odohrajú prípravný 
zápas na domácej ploche 
alebo u súpera. Svoju 
výkonnosť si konfrontujú 
proti kvalitným mužstvám 
z  2. ligy  - Prievidza, 
Púchov, Považská Bystrica, 
Myjava, alebo tímom 
dospelých z okolitých obci. 
Káder starších dorastencov 
sa pravdepodobne počas 
zimnej prestávky rozšíri 
o  niekoľkých hráčov, aby 

mohol tréner Zita v  prí-
pade zranení alebo trestov 
poslať na trávnik adekvátnu 
náhradu za súčasných 
hráčov. Nájsť v  tejto dobe 
kvalitných dorastencov 
je veľkým problémom. 
Nosnými piliermi tímu 
by v  jarnej časti mali byť 
Stanislav Turoň a  Martin 
Mášik, ktorí už na jeseň 
okúsili „ dospelý“ futbal, 
keď  zaznamenali niekoľko 
štartov za družstvo dospe-
lých. Podľa slov Milana 
Kráľa by budúcnosť bánov-
ského futbalu mala stáť na 
odchovancoch. Dopomôcť 
by tomu mala aj trénerská 
,,B“ licencia, ktorej držiteľmi 
sú od decembra Tibor Zita 
a tréner mladších žiakov 
Marián Halavin.   

Mladší dorast
Hráči trénera Ondreja 
Kubíka začali trénovať tiež 
10. januára. Ich cieľom je 
kvalitná príprava na budúcu 
sezónu a v prípade potreby 
schopnosť vypomôcť starším 
dorastencom s postupovými 
bojmi. Víťazstvá v príprav-
ných zápasoch nad druho-
ligovou Hornou Nitrou a 

Púchovom nasvedčujú, že 
kráčajú správnym smerom a 
vedenie Spartaka sa nemusí 
báť, proti komu nastúpia v 
budúcom ročníku. V  jarnej 
časti sa tréner Kubík bude 
predovšetkým spoliehať na 
brankára Miloša Kočicu 
a  hráčov Vladimíra Srnca, 
Mateja Kráľa a Petra Šiku. 
Na svojej výkonnosti však 
musia pracovať všetci, 
lebo črtajúca sa druhá 
liga nebude „prechádzka 
ružovou záhradou“.    

Starší žiaci  
Zimnú prípravu začali starší 
žiaci 9. januára na ihrisku 
s umelou trávou. Zverenci 
Pavla Kováča budú počas 
zimy trénovať na veľkom 
aj malom ihrisku s  umelou 
trávou a v mestskej špor-
tovej hale. Uplynulú sezónu 
postúpili starší žiaci z tretej 
do druhej ligy, no  času na 
skresanie výkonnostného 
rozdielu medzi ligami 
nebolo cez leto veľa. Starším 
žiakom patrí v tabuľke 10. 
miesto a vedenie Spartaka 
verí, že po skončení súťaž-
ného ročníka zostanú nad 
čiarou zostupu. Tréner 

Kováč sa počas druhej 
polovice súťaže bude naj-
viac spoliehať na brankára 
Patrika Guniša a hráčov 
Patrika Redekyho a Erika 
Divékyho. Vo všetkých sa 
skrýva futbalový potenciál.      

Mladší žiaci 
Družina Mariána Halavina 
začala zimnú prípravu 9. 
januára. Cieľ hráčov do 12 
rokov by v prvom rade mal 
spočívať v zameraní sa na 
budúci súťažný ročník, kedy 
nastúpia v kategórii star-
ších žiakov. V pláne majú 
kombinované tréningy na 
ihriskách s  umelou trávou 
a  v  mestskej športovej 
hale. Spestrením a obo-
hatením prípravy sa stane 
niekoľkodňové sústredenie 
v  susedných Čechách. K 
vrcholu zimnej prípravy 
prispel medzinárodný 
halový turnaj „ O  pohár 
Petra Mojta“, ktorý sa usku-
točnil 12. februára v  našej 
športovej hale.

Prípravky
O tímy U8 až U11 sa starajú 
traja tréneri. Jozef Herák 
(U11), Milan Kráľ (U10) 

a Ľubomír Bacho (U9 
a U8). Prvé súťažné zápasy 
odohrajú prípravkári 
až 1. apríla, prípravu na 
sezónu majú tak najdlhšiu. 
Podstatnú časť zimných 
t réningov absolv ujú 
našinajmladší futbalisti 
v  športovej hale alebo 
v telocvičniach základných 
škôl. V  priebehu januára, 
februára a  sčasti aj marca, 
absolvuje každé mužstvo 
prípravky v priemere jeden 
halový turnaj za dva týždne. 

Slovo Milana Kráľa na 
záver: „Na tomto mieste by 
som chcel pripomenúť, že 
aj keď naše mládežnícke 
družstvá využívajú mestskú 
športovú halu počas zimnej 
prestávky od decembra do 
marca, no na trénovanie 
majú určené len dva termíny 
a to v pondelok a stredu od 
18. 00 do 19.30 h. Spravod-
livo rozdeliť tieto termíny 
medzi osem mládežníckych 
družstiev, čo je zhruba o 150 
detí, je niekedy dosť ťažké 
a  prakticky nerealizova-
teľné. Je to na zváženie, lebo 
deti majú o  futbal v našom 
klube veľký záujem.“ (aj)

Kúspešnej sezóne a dobrým 
výsledkom dovedie futbalistov 
len kvalitná zimná príprava. 

Absolvujú ju aj mládežnícke tímy 
futbalistov Spartaka. Práve ich 
tréningovému procesu v týchto zimných 
dňoch, ako aj cieľom do odvetnej časti 
súťaže sú venované nasledujúce riadky. 
Milan Kráľ - šéft réner mládeže FK 
Spartak Bánovce nad Bebravou a zároveň 
aj tréner prípravky U 10 - zhrnul 
situáciu v dorasteneckých, žiackych 
a prípravkárskych tímoch.  

Mladší minibasketbalisti postupili 
medzi štyri najlepšie tímy západného Slovenska!

Kedysi to išlo aj bez lyžiarskych vlekov 

Na svoj posledný zápas 
základnej skupiny nastúpili 
mladší minibasketbalisti 
v Trnave, kde si po výhre 
66:33 zabezpečili postup 
medzi štyri najlepšie tímy 
západného Slovenska. 
Zverenci trénera Predného 
začali stretnutie koncen-
trovane a v dobrom tempe, 

čo na súperových ihris-
kách nebývalo zvykom. 
V obrane hrali s nasadením, 
v útoku presne a s roz-
vahou zakončovali, vďaka 
čomu si v prvej štvrtine 
vybudovali sľubný náskok 
22:7. Ten sa im v druhom 
polčase podarilo zveľadiť 
a na prestávku odchádzali 

s 23 bodovým vedením 
36:13. V druhej časti hry 
Trnava nezložila zbrane 
a predovšetkým preto sa 
hralo z jednej strany na 
druhú. Tretia štvrtina 
skončila nerozhodne, ale 
záver stretnutia zvládli 
chlapci BBK na výbornú.  
Po zaslúženom víťazstve si 
zabezpečili prvé miesto v 
tabuľke skupiny Západ A a 
zároveň postup medzi štyri 

tímy západného Slovenska, 
ktoré budú bojovať medzi 
sebou v ďalšom priebehu 
sezóny o postup na záve-
rečný turnaj o titul majstra 
Slovenska. Chlapcom 
gratulujeme a držíme palce 
v ďalších bojoch! Body za 
BBK: Pira 16, Stanko 16, 
Ružič 12, Gajdoš Š. 7, Plenta 
5, Urban 4, Varhaník 4, 
Goga 2. Štvrtiny: 7:22, 6:14, 
10:10, 10:20.  (aj, tp)

Ak bola v minulosti 
zimná Záfortňa 
ofi ciálne vyhradená 

na sánkovanie, tak Dráhy 
a terén Svinskej pažite neo-
fi ciálne patrili lyžiarom. Pre 
orientáciu mladších: pome-
novanie Dráhy sa vzťahuje 
na pole nad závodom Milsy 
a Svinská pažiť je dodnes 
známa, ale už bez svojho 
hanlivého prívlastku. Hoci 
geografi cká poloha Bánoviec 
nie je ideálna pre rozvoj tohto 
krásneho športu, predsa 
sa udomácnil aj tu. Ešte v 
tridsiatych rokoch minulého 
storočia zásluhou dvoch 
učiteľov vtedajšej mešťanky 
Vojtecha „Belu“ Pecháňa a 
Alojza Balažoviecha. Podľa 

pamätníkov, oni dávali 
prvé lekcie záujemcom 
o tento šport na svahu Dráh, 
ideálnom na zvládanie zák-
ladov zjazdového lyžovania. 
Vtedy sa však lyžovalo 
telemarkom, teda vonkajšia 
noha v oblúku bola vpredu. 
Tento spôsob dnes možno 
vidieť pri doskoku skokanov 
z mostíka alebo pri poduja-
tiach historického lyžovania 
obyčajne na záver sezóny. 
Výborné snehové podmienky 
i spomenuté terény v našom 
chotári, aj keď bez vlekov, 
neosireli ani neskôr. Aj v 
období pred asi 50 rokmi 
boli plné nadšencov lyžo-
vania. V tom čase totiž 
dostať k Vianociam sánky či 

lyže bolo to, čo dnes dostať 
mobil či tablet! Niektoré deti 
zo stolárskych rodín jazdili 
na domácky vyrobených 
lyžiach so špičkami prácne 
ohýbanými nad parou. 

Kto chcel viac „pri-
čuchnúť“ k  teórii pluženia, 
prívratných oblúkov a 
kristiániek, čo bol novší 
štýl lyžovania s vysunutou, 
odľahčenou, vnútornou 
nohou, mal nepriamo 
možnosť práve na Dráhach. 
Okrem staručkého pána 
Balažoviecha tam chodil aj 
pán Július Tolnay, profesor z 
priemyslovky, ktorý do tajov 
tejto techniky zasväcoval 
svoje dospievajúce deti. Kto 
bol šikovný, dokázal úspešne 

„odpisovať“... Jeho telocvi-
kárske oko však dokázalo 
postrehnúť, v čom treba 
poradiť a tak radil aj iným 
deťom. Starší, ktorým boli 
už Dráhy „malé“, chodili 
v partii vlakom na Inovec, 
Soblahov alebo s Belom 
Pecháňom autobusovým 
zájazdom najčastejšie na 
Homôlku. Nám mladším, 
boli bratia Štefan, Ján 
a Anton Kluvánkovci spolu s 
Jánom Stránskym a Tiborom 
Dubrovayom vzdialenými 
vzormi. K  lyžiarskej gra-
motnosti už v tom čase 
prispievali aj stredoškolské 
lyžiarske zájazdy. Pravda, už 
nielen bánovskej mládeži… 
 V. Laluch

Duely vyhrali ťahúni
Tlmače -Bánovce
2:6 (2905:3040)

Bánovskí kolkári si 
vo svojom devätnástom 
stretnutí sezóny splnili 
povinnosť, keď na pôde 
posledného celku druhej 
ligy Západ zvíťazili 6:2. 
Proti Tlmačom vyhrali 
svoje duely ťahúni nášho 
tímy Pavel Bročko, Jaroslav 
Podolák, Michal Papšo 

a Ivan Žitňan. Tak ako 
v  prvom vzájomnom 
zápase sezóny 2016/2017, 
ani v odvete nepripustili 
hráči BKK prekvapenie 
na svoj účet. Po zodpo-
vedných výkonoch poslali 
k zemi 3040 kolov, čo bolo 
o 135 viac, ako zhodili 
domáci kolkári. (aj)

Trnava – Bánovce 33:66

 Trenčianski aj bánovskí 
turisti organizujú 18. a 19. 
februára 42. ročník Zim-
ného stretnutia turistov 
Trenčianskeho regiónu 
na vrchu Baske . Zraz 
pri chate Baske v  sobotu 
o 11.00 h. Nocľah si každý 
zabezpečuje sám (jedine 
pod vlastným stanom 
alebo pod širákom). Čaj je 
zadarmo, guláš a kapust-
nica za mierny poplatok, 

voda z  vlastného zdroja 
každého turistu.
  Klub slovenských 
turistov Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
v  sobotu 4. marca na 
XVI. ročník festivalu 
cestovateľských, horských 
� lmov a iných prezentácií  
HORY, CESTY, ĽUDIA... 
Viac na facebooku 
Bánovské noviny a  na 
www.banovce.sk.

 Darujem 4 afrických slimákov do dobrých rúk - 
aj s domčekom. Tel. 0907 575 513.

KST Bánovce pozýva

INZERCIA
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F2=1/2 strany
255 x 166 mm

120 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

220 €

80 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

20 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm 

44 €

F6
255 x 70 mm 

80 €

Najlacnejšia reklama v regióne

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia po novom
o >100 % väčšie noviny

cenu reklamy sme nezvyšovali

do 28. februára 
na celoročnú reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita
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